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در صحن شورای شهر تهران چه گذشت

معتادان متجاهر به بهشت رسیدند
شرق:  ۲۵ آذر سال ۱۴۰۰ بود. شهردار تهران در نشست نخبگان منطقه ۱۷ اعلام کرد ظرف دو ماه آینده دیگر معتادان متجاهر را در تهران نخواهیم دید. 
نزدیک به دو ســال از این وعده گذشته است و حالا اعضای شورای شــهر تهران در صحن علنی ازتجربه های هر روزه خود از برخورد با معتادان متجاهر 
در ســطح شهر سخن می گویند. یکی از اعضای شورای شهر می گوید کاش شــهرداری کلونی های اصلی معتادان متجاهر را نمی زد تا آنها در سطح شهر 
پراکنده نمی شــدند. یکی دیگر از اعضای شــورای شهر از حضور معتادان متجاهر در مقابل ساختمان شــهرداری سخن گفت که فیلم آن را هم گرفته و 
برای شهرداری ارسال کرده است. البته شهردار تهران در این مدت ها بارها تأکید کرده که مسئولیت شهرداری در حوزه ساماندهی معتادان متجاهر پنج 
هزار نفر اســت که این ظرفیت را ایجاد کرده اســت. اما چرا هنوز در برخی از خیابان های شهر حضور پرتعداد معتادان متجاهر را شاهد هستیم؟ احمد 
احمدی صدر مدیرعامل ســازمان رفاه، خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری در این رابطه به رسانه ها گفته است:  متولی معتادان متجاهر، ستاد 
مبارزه با مواد مخدر است. در شهرداری ظرفیت برای نگهداری پنج هزار معتاد متجاهر ایجاد شده است و از این افراد نگهداری و صیانت می شود. برای 
بعد از بهبودی امکان کارآفرینی فراهم شــده و این پرسش مطرح است که چرا نهادهای مسئول معتادان متجاهر را جمع آوری نمی کنند؟ چرا معتادانی 
که جمع آوری می شــوند دوباره در مدت کوتاهی در خیابان رها می شوند؟ جواب کدام را باید بدهیم. شهرداری اعلام آمادگی کرده که در حوزه معتادان 
متجاهر ظرفیت ایجاد می کند که به تعهد خود عمل کرد اما طرح جمع آوری به موقع انجام نمی شــود. قرار بود این معتادان زودهنگام آزادسازی نشوند 
اما این اتفاق در گردش اســت درحالی که باید یک ماه طرح جمع آوری انجام شــود و اینها به مراکز ماده ۱۶ بروند. به گفته او ۲۵ هزار تخت برای مراکز 
ماده ۱۶ در اســتان تهران ایجاد شده که باید این افراد در این مراکز مستقر شوند و آزادســازی زودهنگام هم اتفاق نیفتد تا وضعیت معتادان متجاهر 
ساماندهی شود. به گفته او تعهدی که شهرداری تهران برای نگهداری این افراد دارد پنج هزار ظرفیت است که این تعهد را انجام داده ایم و اگر ظرفیت 
جدیدی ایجاد کنیم ســعی می کنیم در حوزه های دیگر مانند اشــتغال زایی و صیانت بعد از خروج این افراد باشد. ما از تعهد پنج هزار نفری که در حوزه 

نگهداری بر عهده گرفته ایم فراتر نمی رویم و دو هزار و ۵۰۰ ظرفیتی که ایجاد می شود، در حوزه های صیانت و حفاظت از افراد بهبودیافته خواهد بود.

 نتیجه قرارگاه اجتماعی چه شد
روز گذشــته ناصر امانی عضو شــورای شــهر تهران که بارهــا در گزارش های 
هفتگی خود از محلات تهران به حضور معتادان متجاهر اشــاره کرده بود هم در 
تذکری گفت: دیروز هم در بزرگراه شــهید چمــران و هم در بزرگراه یادگار امام در 
چندیــن نقطه تجمع چهار، پنج نفری معتادان با فاصله ۵۰ یا صد متر را دیدم. در 
بزرگراه یادگار امام ایســتادم و به آقای صالحی (شهردار منطقه ۲) زنگ زدم چون 
فضای ســبز را آتش زده بودند. ای کاش شــهرداری و نیروی انتظامی کلونی های 
اصلی تجمع معتادان را نمی زدند. اینها در دو، ســه نقطه شــهر متمرکز بودند و 
الان منظر همه شــهر از معتاد متجاهر و کارتن خواب آلوده شده و به هر محله ای 

که می رویم مردم از معتادان متجاهر و کارتن خواب ها می نالند.
او ادامه داد: بزرگراه های اصلی و زیبای شــهر که معرف فضای سبز و انضباط 
شهری بودند مثل یادگار امام و شهید چمران که از جنوب تا شمال تهران گسترش 
دارند، محل و نماد نازیبای شــهر تهران شدند. نمی دانم به کی و کجا تذکر دهم؟ 
باید برای این مســئله فکری شود. این همه شــعار، تبلیغ و قرارگاه نتیجه اش این 
شــد؟ به گفته او معتادان متجاهر بیشتر در رفیوژ میانی بزرگراه ها که دسترسی به 

آنها سخت است می روند و نه از دستگیری می ترسند و نه از خودروها.
مهدی اقراریان، رئیس کمیته نظارت شــورای شهر تهران نیز به بازدید خود از 
محله یاخچی آباد در منطقه ۱۶ اشــاره کرد و گفت: اختلاف فاحشــی میان سطح 
زندگی و خدمت رسانی در مناطق جنوبی شهر تهران و مناطق شمالی وجود دارد. 
مشــکلاتی که مردم طی این بازدید مطرح کردند، شامل مواردی همچون حضور 
گســترده معتادان متجاهر و فروشــندگان مواد مخدر و نیز متکدیان بود که ما در 

حال پیگیری آن از شهرداری تهران هستیم.
او به حضور گسترده معتادان در سطح شهر اشاره کرد و گفت :  در مسیرخیابان 
مفتح معتادان در میان شمشــادها در حال استفاده از مواد مخدر بودند، حتی در 
مقابل ساختمان شــهرداری تهران هم همین اتفاق تکرار شد که فیلم آن را برای 

مسئولان شهرداری ارسال کردم که باید برای آن فکری شود.
مهدی چمران رئیس شــورای شــهر هــم در ادامه به تجربه خــود از حضور 
معتادان متجاهر در مســیر رفت و آمدش اشاره کرد و گفت در اتوبان صیاد شیرازی 
هم وضعیت به همین صورت اســت و در پشت بیمارستانی که متعلق به ارتش 

است معتادان جمع می شوند.
مهدی پیرهادی رئیس کمیسیون ســلامت شورای شهر تهران هم درخواست 
کرد اعضای شــورای شهر بازدیدی دسته جمعی از محله هرندی داشته باشند که 
مهدی چمران گفت در دوره های گذشــته تجربه این بازدیدهای گروهی را داشتیم 

و در این بازدیدهای گروهی اتفاقی نمی افتد.

 گلایه شهروندان تهرانی از آلودگی صوتی ساختمانی
در جلســه روز گذشته شورای شــهر تهران مهدی عباســی، رئیس کمیسیون 
معماری و شهرســازی شورای شــهر تهران به آلودگی صوتی ناشی از شهرسازی 

اشاره کرد و تذکر داد.
او درخصوص نظرات ثبت شــده در ســامانه مدیریت شــهری از سوی مردم و 
انتقــادات صورت گرفته، گفــت: در جریان بررســی نظرات شــهروندان در حوزه 
شهرســازی و معماری که از طریق ســامانه مدیریت شهری ۱۳۷+ اعلام و در یک 
سال گذشته ارزیابی شده است؛ مطلع شدیم که به ترتیب، آلودگی صوتی ناشی از 
ساخت وساز مسکونی، سد معبر مصالح ساختمانی، ایمنی ساخت وساز مسکونی 
و همچنین ایمن سازی تخریب مسکونی، مورد شکایت و گله مردم بوده که از میان 

آنها حدود ۵۱ درصد مربوط به آلودگی صوتی است.
او ادامه داد: مشــخص است مزاحمت های ناشــی از ساخت وسازها و نیز سد 
معبرها یک اصل اساســی اســت که باید به آن پرداخته شــود. لذا درخواســت 
می شــود با عنایت به تکرار این موضوعات در گزارش های سالانه ادوار گذشته که 
این موارد در صدر آنها قــرار دارد، به منظور کاهش مزاحمت ها، آزردگی خاطر و 
رعایت حقوق شــهروندان مجاور کارگاه های ســاختمانی و کاهش آثار نامطلوب 
ناشی از عملیات ساختمانی و ایجاد یک نظام بندی جهت پایش وضعیت ایمنی و 
فعالیت آنها و همچنین ســاماندهی سد معبر پیاده روها در دوره ساختمان سازی، 
موارد ذکرشــده در ابلاغیه ای در فروردین ۱۴۰۱ مبنی بر الزام به ارائه طرح کارگاه 
ســاختمانی و برنامه زمان بندی اجــرای پروژه و نیز جمــع آوری حصار حفاظتی 
موقت کارگاهی، رفع ســد معبر از پیاده روها در پایان مدت تعیین شده، تعیین روز 
کاری کارگاه های مختلف ســاختمانی، ایجاد ســامانه پایش وضعیت ســد معبر 
ساختمانی و ایمن سازی حصار کارگاهی، انتشار مجوزهای صادره حصار کارگاهی 
پلاک های در حال ســاخت و همچنین اخطارهای ابلاغ شــده و مهلت باقی مانده 
که در ســامانه «تهران من» ثبت شده، مورد توجه قرار گیرد. اگر این موارد رعایت 
شــود و شــهرداری هم اهتمام لازم را در این باره داشته باشد، شاهد رضایت مندی 

شهروندان خواهیم بود.
مهدی چمران، رئیس شــورای شــهر در پاســخ به تذکر عباســی توضیح داد: 
آلودگی صوتی از مســائلی اســت که کمتر به آن توجه می کنیم. در دوره چهارم، 
مصوبه ای تصویب شــد که در آن پیشــنهاد ما این بود که در شهر آلودگی صوتی 
بیش از ۶۵ دسیبل نباشد. این پیشنهاد حتی در هیئت دولت نیز مطرح شد و با رأی 

مسئولان به ۷۰ دسیبل رسیده و تأیید شد، اما متأسفانه اجرائی نشد.
چمران در ادامه با بیان اینکه آلودگی صوتی ناشــی از تردد موتورســیکلت ها 
به طرز وحشــتناکی در حال حاضر در تهران خودنمایی می کند، تأکید کرد: باید در 

این زمینه چاره ای اندیشــید که مستلزم یک تصمیم جمعی است و تنها به شورای 
شــهر و شهرداری محدود نمی شود. برای اینکه اقدام درستی صورت بگیرد، همه 

باید به میدان بیایند.
 درختان خشک تعیین تکلیف شوند

مهدی پیرهادی، رئیس کمیســیون ســلامت محیط زیســت و خدمات شهری 
شــورای شــهر تهران هم در تذکری تأکید کرد: «موضوع وجود درختان خشک در 
شهر تهران باید یک بار برای همیشه تعیین تکلیف شود. اگر درختان خشک تعیین 
تکلیف شــود در صورت اضافه شدن درختان خشــک جدید، همه مردم می توانند 
تشــخیص دهند که این درختان در چه زمانی خشک شده و آیا مربوط به این دوره 
است یا ادوار گذشــته. در این صورت تکلیف برای رسانه ها نیز مشخص است. در 
صورت طی مراحل قانونی و ثبت درختان خشــک در ســامانه، علل خشک شدن، 
جرایمــی که افراد باید پرداخــت کنند و اجرای احکام صــادره نیز تعیین تکلیف 
می شود. اگر امســال برای جایگزینی درختان خشک اقدام کنیم، برای نخستین بار 
اســت که مدیریت شــهری این شــجاعت را پیدا کرده که به جای درختان خشک 

درخت مناسب غرس کند.
وی از شــهرداری تهران خواست تعیین تکلیف درختان خشک را در دستور کار 

قرار دهد تا هیچ درخت خشکی در تهران وجود نداشته باشد.
 بی توجهی شهرداری به مصوبات شورا

احمد صادقی هم در تذکری به بی توجهی شــهرداری بــه برخی از مصوبات 
شــورای شــهر اشــاره کرد و گفت:  درخصوص بی توجهی به برخــی مکاتبات و 
مصوبات به دو مورد اشــاره می کنم؛ یکی از آن مصوبات الزام شــهرداری تهران 
بــه ارائه لایحه برنامه های اجرائی و عملیاتی مدیریت شــهری در کاهش تورم و 
افزایش تولید، مصوب ۱۴۰۲/۰۲/۱۲ اســت که که بر اســاس آن شهرداری تهران 
موظف است در راستای تحقق شعار سال ۱۴۰۲ با عنوان «مهار تورم و رشد تولید» 
نسبت به ارائه لایحه برنامه های اجرائی و عملیاتی مدیریت شهری در شش حوزه 
مأموریتی شــهرداری تهران مشــتمل بر: ۱- اجتماعی و فرهنگی، ۲- حمل ونقل 
و ترافیک، ۳- خدمات شــهری و محیط زیســت، ۴- ایمنی و مدیریت بحران، ۵- 
شهرســازی و معماری ۶- توسعه و مدیریت و هوشمندسازی ظرف مدت حداکثر 
یک ماه پس از لازم الاجراشــدن این مصوبه اقدام کند کــه علی رغم پیگیری های 

قبلی و با گذشت چهار ماه، هیچ اقدامی انجام نشده است.
وی ادامه داد: دومین مورد این اســت که کمیســیون معماری و شهرســازی 
و کمیته هوشمندســازی و شــفافیت در اول خرداد ۱۴۰۲ جلســه ای مشــترک با 
نمایندگان معاونت معماری و شهرســازی شــهرداری تهران برگزار کردند و منتج 
به شــش بند صورت جلسه شد که طی مکاتبه شــماره ۴۲۰۶ مورخ ۱۴۰۲/۰۳/۰۹ 

ابلاغ شد.
عضو شورای شهر تهران درخصوص متن مصوبه گفت: بر اساس این مصوبات 
قرار بود نحوه اتصال شــهرداری های کشور به درگاه واحد توسط شهرداری تهران 
(ســازمان فناوری) بررسی شــود و ظرف یک هفته گزارش از سامانه وزارت کشور 
درخصوص ســامانه یکپارچه صدور مجوز برای تمامی شهرداری ها پیگیری و به 
شــورای شهر گزارش شود. همچنین دســتورالعمل نحوه تشکیل پرونده در درگاه 
واحد توســط معاونت معماری و شهرســازی (اداره کل تدویــن ضوابط) تهیه و 
وظایف دفاتر پس از تشکیل پرونده الکترونیک در درگاه ملی ظرف یک ماه تهیه و 
توسط مؤسسه فناوران مشخص شود، تشکیل پرونده از طریق درگاه ملی مجوزها 
برای سه منطقه تهران به صورت آزمایشی طی دو ماه انجام پذیرد، تعرفه تشکیل 
پرونده دفاتر و تعریف تعرفه اصالت ســنجی مدارک ثبتی در دوره آزمایشی حذف 
شود و در مدت اجرای طرح آزمایشی کدهای پستی (سه منطقه) قابلیت تشکیل 
پرونده در هیچ یک از دفاتر تهران را نداشــته باشد. همچنین آموزش دفاتر مناطق 
منتخب جهــت طی فرایند جدید مطابــق درگاه ملی مجوزها مؤسســه فناوران 

صورت گیرد.
صادقی در ادامه گفت: متأسفانه بعد از گذشت دو ماه از جلسه، هیچ اقدامی 
صورت نگرفته و هیچ گزارشــی هم ارسال نشده اســت. مجددا موضوع در نامه 
شماره ۸۶۳۶ مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۰۳ پیگیری شد، اما این نامه هم از طرف شهرداری 
بدون جواب مانده و عملا حوزه شهرســازی با این بی توجهی، مزاحم دسترســی 

آسان شهروندان به خدمات غیرحضوری شده است.
صادقی در ادامه تذکر خود گفت: بنا بر آنچه قرائت شد، به شهردار تهران تذکر 
می دهم که جایگاه و وظایف شــورای اسلامی شهر تهران را به زیرمجموعه خود 
یادآور شــده و نســبت به همراهی زیرمجموعه خود جهت توسعه هرچه بیشتر 
شــهرداری غیرحضوری تأکید کرده و هر چه سریع تر اقدامات بایسته را انجام داده 

و شورا را از نتیجه مطلع کند.
 زاکانی باز هم تذکر حجاب گرفت

اما روز گذشــته باز هم برخی از اعضای شــورای شــهر تهران به شــهرداری 
درخصوص حجاب تذکر دادند. پرویز ســروری، نایب رئیس شورای شهر گفت:  ما 
نباید اجازه دهیم بی قانونی، قانون شود. این مسئله می تواند شیرازه مدیریت کشور 
را بر هم ریزد. آنهایی که عملا قانون را نادیده گرفته و سرکشی می کنند، نباید مورد 
تشویق قرار گیرند و مراکز خدماتی شهرداری نباید به آنها خدمات دهد. کسانی که 
با قانون رسمی کشــور در مورد مسئله حجاب مخالفت می کنند، نباید از خدمات 
شهرداری برخوردار شوند. اجرای این امر نباید تنها محدود به نصب بنر شود، بلکه 

باید این موضوع عملی شود.
وی افزود: بر اســاس گزارش های دریافتی، مطلع شــدیم متأسفانه در مراکزی 
که خدمات شــهرداری ارائه می شــود، اعم از مراکز میوه و تره بار، فروشــگاه های 
شهروند و مجموعه های سلامت، اقدام چندان جدی ای درخصوص رعایت قانون 
صورت نمی گیرد. لذا درخواســت می شود شــهرداری حتما این موضوع را جدی 
گرفته و در دســتور کار خود قرار دهد و در مورد کســانی که در این زمینه اهمال 
می کنند، برخورد قانونی صورت گیرد. قانون، اصل اســت و همه ما باید نسبت به 

آن تمکین داشته باشیم.
اقراریان دیگر عضو شــورای شــهر هم در این رابطه گفــت: نامه ای خطاب به 
شــهردار تهران آماده کردیم کــه در آن به وظایف قانونی که شــهردار تهران در 
موضوع قوانین مربوط به حوزه عفاف و حجاب بر عهده دارد، اشــاره شــده است 
و در اولین فرصت ارسال خواهد شــد. امیدواریم پاسخ اقدامات صورت گرفته، به 
دســت ما برسد و در گام بعدی در صورت نیاز، مشــروح آن را در اختیار رسانه ها 

نیز قرار خواهیم داد.
در پایان جلســه روز گذشــته اعلام شــد که اعضای شورای شــهر تهران برای 

حضور در مراسم اربعین صحن علنی نخواهند داشت.

گزارش

گزارش «شرق» از ماجرای ضرب  و شتم ۲ خبرنگار 
در حاشیه مسابقات قهرمانی آسیا

جای کبودی ها هنوز بر بدنم مانده...
نسترن فرخه: روز یکشنبه، پنجم شهریور، در حاشیه دیدار پایانی مسابقات والیبال 
قهرمانی آسیا مابین تیم های ملی ایران و ژاپن، دو خبرنگار در درگیری با مأموران 
یگان ویژه مورد ضرب و شــتم قرار گرفتند. طبق روایت یکی از این خبرنگارها با 
«شــرق»، بعد از درگیری با مأموران لباس شخصی، یکی از مأموران یگان ویژه با 
آرنج خود ضربه محکمی را بین دو کتف و گردن این خبرنگار وارد می کند، ضربه ای 
را پشت سر احساس می کند و بد حال می شود. البته بعد از انتشار فیلم این نحوه 
برخورد با آنها مقابل در ورودی ورزشگاه غدیر ارومیه و پخش عکس هایی از آنها 
که روی تخت بیمارســتان بودند، فرماندهی انتظامی آذربایجان  غربی بیانیه ای 
منتشــر کرد. در این بیانیه تنها اعلام شــده بود در مشــاجره فی مابین یک نفر 
لباس شــخصی با مأموران یگان ویژه، به اطلاع می رساند به محض وصول خبر، 
شخص سردار فرمانده انتظامی استان در تماس تلفنی با خبرنگاران و پی جویی 
احوال آنها دســتور بررسی سریع موضوع را صادر کرد که نتیجه به اطلاع عزیزان 

خواهد رسید.
   

تجمع مردم به دلیل بازار سیاه فروش بلیت شکل گرفته بود
طاهره زینالی، خبرنگار و مدیرمسئول نشریه آوای آزاد و پایگاه خبری آنایول 
که یکی از خبرنگاران مضروب شــده این حادثه اســت، در گفت وگو با «شــرق» 
علــت اصلی این ماجــرا را از تجمع مردم برای ایجاد بازار ســیاه فروش بلیت 

شروع می کند و به نحوه برخورد مأموران با مردم و خبرنگاران می رسد.
ایــن خبرنگار اتفاقــات آن روز را این طور بازگو می کنــد: «چند روزی بود که 
مردم به دلیل بازار سیاه و رانت درباره بلیت فروشی بازی ها، پشت درهای بسته 
می ماندند. همین ماجرا باعث نارضایتی مردم شــده بود. موضوع قابل اهمیت، 
نحوه مدیریت ســالن های ورزشــی و ورود و خروج افراد بــود. ما خبرنگارها تا 
همین الان هنوز متوجه نشــده ایم متولی فروش بلیت چه کسی است. با وجود 
اینکه اعلام کرده بودند ســامانه ای را برای فروش بلیت تعبیه کردند تا آشــفته 
بازار مســابقات والیبال ارومیه کمتر شــود؛ اما دیدیم که اتفاقا این دوره شرایط 
اســفناک تر است. حتی صحنه های خیلی بدتری از آنها تکرار شد. سامانه خرید 
بلیت نمایش و سرپوشــی برای توزیع بلیت  بین افراد خاص بود؛ چون خیلی از 
افراد که بلیت هم تهیه می کردند، نمی توانســتند وارد ســالن شوند؛ چون جای 
صندلی های شــان پر بود. همین امر هم باعث شــد برخــی از مردم برای فینال 

مسابقات در ورودی های ورزشگاه غدیر ارومیه تجمع کنند».
ضربه ای بر پشت سرم حس کردم

طبــق گفته های این خبرنگار درگیری بین آنها و مأموران لباس شــخصی به 
دلیــل تجمع مردم صورت گرفته و ادامه می دهــد: «آن حادثه ناگوار هم برای 
تجمع مــردم در مقابل ورودی خبرنگاران و میهمان های وی آی پی اتفاق افتاد. 
من یک ســاعت و نیم قبل از شــروع بازی ایران و ژاپن قصد ورود به ورزشگاه و 
حضــور در جایگاه خبرنگاران را داشــتم. وقتی آی دی کارتم را نشــان دادم، با 
مقاومت مأموران مواجه شــدم؛ چون اصرار داشتند نمی توانند در را باز کنند و 
اگر در را باز کنند، بقیه هم هجوم می آورند و وارد ورزشگاه می شوند. همان طور 
که گفتم، شــرایط خاصی حکمفرما بود. مثلا تعــدادی از مأموران به ما گفتند 
چون کارت داریم، می توانیم وارد شــویم؛ ولی وقتی خواســتیم وارد ورزشــگاه 
شــویم، یک سری نیروهای دیگر از پشت به ســمت ما هجوم آوردند. بعد از آن 
من واقعا متوجه نشــدم چه اتفاقی افتاد. فقط فهمیدم جمعی از مأموران دور 
من هســتند، بین کشمکش مأموران مستأصل شــده بودم و دست و پایم را گم 
کردم. احســاس خفگی به من دســت داده بود که همان لحظه ضربه ای را در 
پشــت سرم حس کردم. همکارانی که شــاهد ماجرا بودند، می گفتند یک نفر از 
پشــت ضربه محکمی را بیــن دو کتف و گردن من وارد کرده. برای من شــوک 
بزرگی بود. چون دوســت نداشتم فضا امنیتی شود و جو مسابقه به هم بخورد، 
پس اعتراضی نکردم. حتی با وســاطت همکاران هیئت والیبال به سالن رفتم؛ 
اما نشســتن در سالن ورزشگاه برایم دیگر عذاب آور شده بود؛ چون درد زیادی را 
احساس می کردم. بعد از آن به پزشک همان جا مراجعه کردم که گفت احتمالا 
به مهره های کمر شــما آسیب وارد شــده. برای همین من را از طریق اورژانسی 
که آنجا مســتقر بود، به بیمارستان منتقل کردند و در نهایت با انجام آزمایش ها 

گفتند خطر خاصی وجود ندارد».
همبستگی رسانه ای برای ما شکل گرفت

آنچه ایــن خبرنگار روایت می کنــد، بعد از حادثه همچنــان آثار کبودی بر 
بدن آنها وجــود دارد و می گوید: «یک چیزی وجــود دارد، آن هم اینکه کبودی 
و کوفتگــی و دردی کــه الان احســاس می کنــم، کم کم بهتر خواهد شــد؛ اما 
ایــن خاطره و حــس بدی را که آن روز برای من ایجاد شــد، فکــر نمی کنم به 
این زودی هــا فراموش کنم. من به عنــوان فردی که نه از قانــون تخطی کرده 
بود و نه قصد ضایع کردن حق شــهروندی را داشــت، انتظــار چنین رفتاری را 
نداشــتم و برای همیــن از پیگیری این موضوع کوتــاه نخواهم آمد. حق خودم 
می دانم که پیگیری قانونی داشــته باشــم و از مســئولان هم خواهش می کنم 
توجه کنند در برگزاری مســابقات کشــوری و ملی اســتان بــرای این موضوع 

چاره اندیشی کنند. 
وقتی خبرنگاران با کارت شناسایی سازمانی در محیط مربوطه حضور دارند، 
باید امنیت داشــته باشند. باید مانند اســتان های دیگر یک یگان ویژه ورزشی را 
بــرای مســابقات در نظر بگیرند که نحوه برخورد با مــا و همکاران ما را بدانند. 
درحال حاضر هم یک همبســتگی رسانه ای برای حمایت از خبرنگاران مضروب 
در استان ما شکل گرفت، به شکلی که بعد از اعزام من و همکارم به بیمارستان 
اکثر همکاران رســانه ای برای دیدن ما آمدند. حتی خانه مطبوعات اســتان هم 
با مــا همراهی کردند و بدون هیچ ملاحظه ای از ما حمایت کردند و خواســتار 
رسیدگی به این رفتار یگان ویژه شــدند. همین حمایت باعث شد ضمن حضور 
جانشــین فرمانده انتظامی استان و تماس تلفنی ســردار جهان بخش، فرمانده 
انتظامی اســتان با من و همکارم و حضور مدیر کل ورزش جوانان، رئیس هیئت 

والیبال به دیدن ما بیایند».

فعالیت کلیه معادن شن و ماسه در تهران تا صبح 
پنجشنبه ممنوع شد

بر اساس مصوبه جلسه مدیریت شرایط اضطرار وقوع پدیده گرد و غبار تهران، 
فعالیت کلیه معادن شــن و ماســه از روز گذشته تا پنجشــنبه (۷ تا ۹ شهریور ) 

ممنوع خواهد بود.
دومین جلســه مدیریت شــرایط اضطرار وقوع پدیده گرد و غبار، ظهر دیروز در 
سالن جلســات اداره کل مدیریت بحران برگزار شــد. با توجه به ابلاغ شیوه نامه 
مدیریت شــرایط اضطرار وقوع پدیده گرد و غبار و بر اســاس صدور هشدار سطح 
زرد اداره کل هواشناســی استان تهران مبنی بر خیزش گرد و غبار و نفوذ توده گرد 
و خاک در روزهای هفتم و هشتم شهریور، جلسه مذکور تشکیل و پس از بحث و 
بررسی، موارد زیر برای اجرا در کلیه شهرستان های استان تهران به جز فیروزکوه 

و دماوند به تصویب رسید.
بر اســاس تصمیمات این نشست مقرر شــد با توجه به اینکه بر اساس اعلام 

هواشناسی اســتان، از بعدازظهر روز سه شنبه (۷ شهریور) تا صبح پنجشنبه (۹ 
شهریور) احتمال وزش باد شدید و ورود گرد و غبار از استان های هم جوار به استان 
تهران وجود دارد که منجر به کاهش کیفیت هوا می شــود، کلیه دســتگاه های 
عضو کارگروه باید نسبت به انجام وظایف و تکالیف پیش بینی شده در شیوه نامه 

مدیریت گرد و غبار اقدام کنند.
بنا بر مصوبات این نشســت، فعالیت کلیه معادن شــن و ماسه در بازه زمانی 
ذکرشــده ممنوع خواهد بود. همچنین کلیه فعالیت های ساختمانی و راهسازی 

که منجر به آلودگی هوا می شود، در بازه زمانی یادشده ممنوع است.
به گزارش روابط عمومی حفاظت محیط زیســت استان تهران مقرر شد کلیه 
دســتگاه های عضو کارگروه پس از سه روز نســبت به ارسال گزارش اقدامات به 
همراه مستندات بر اســاس کاربرگ های تدوین شده در شــیوه نامه فوق الذکر به 
اداره کل مدیریت بحران اســتانداری و دبیرخانه اداره کل حفاظت محیط زیست 
اقدام کنند. کلیه مصوبات از بعدازظهر روز سه شنبه تا صبح پنجشنبه لازم الاجرا 

خواهد بود.

هشدار سازمان جهانی بهداشت درباره 
مشکلات بهداشتی مادران در افغانستان

ســازمان جهانی بهداشــت (WHO) هشــدار داد که به  دلیل عدم دریافت 
کمک هــای بهداشــتی لازم، روزانــه ۲۴ مــادر در افغانســتان جان خــود را از 

دست می دهند.
به گزارش آناتولی، ســازمان جهانی بهداشــت در گزارش اخیر خود در مورد 
وضعیت سلامت مادران در افغانستان هشدار داد روزانه حدود ۲۴ مادر به دلایل 
قابل پیشــگیری جان خود را از دســت می دهند و این آمار نگران کننده، مستقیما 

ناشی از عدم دریافت کمک های بهداشتی لازم توسط این مادران است.
این مشــکل با کمبود بودجه تشدید شده و رسیدگی ســریع به این چالش ها 

ضروری است.
این ســازمان افزود: پیش بینی می شود در صورت ادامه کمبود بودجه فعلی، 

این آمار به طرز چشمگیری افزایش یابد.

ســازمان جهانی بهداشــت در مــورد نظام بهداشــتی آســیب دیده در این 
کشــور هشــدار داده و تأکید کرد کــه میلیون ها نفــر به  دلیل ناامنــی غذایی و 
ســوء تغذیه با خطرات جدی بیماری های عفونی، شــیوع بیماری و خشک سالی 

روبه رو هستند.
این نهاد همچنین خواستار افزایش سرمایه گذاری در ارائه خدمات بهداشتی 
در افغانستان شــده و اعلام کرد: به ۱۲۵ میلیون دلار بودجه اضافی برای ادامه 
تأمین نیازهای بهداشتی اولیه تا باقی مانده سال جاری میلادی (۲۰۲۳) نیاز است 
و ادامه کمبود بودجه در نظام مراقبت های بهداشتی افغانستان عواقب ناگواری 

در پی خواهد داشت.
بر اســاس این گزارش، پس از دهه ها بی ثباتی و ادامه خشک ســالی شدید و 
بلایای طبیعی، افغانستان در حال حاضر با یک بحران طولانی مدت بشردوستانه 
مواجه اســت و میلیون ها نفر با فقر یا عدم دسترسی به خدمات بهداشتی و غذا 
زندگی می کنند و این شرایط، مردم این کشور را در معرض خطر شدید سوءتغذیه 

و شیوع بیماری قرار می دهد.
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